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“...In the period 2007–2018 studies were carried out only in the aquatory of the 

northern part of the sea adjacent to the territory of the Russian Federation... was 

observed an increase in catches of STURGEON juveniles  from 22.5 to 54.3 ind. 

for 100 trawls, respectively, in the western part of the Northern Caspian. The 

increase in the number of sturgeon juveniles in the shallow northern water area 

of the Sea occurred due to an increase in the number of juveniles of the enlarged 

sample produced by the Volga sturgeon hatcheries from 24.92 (2009–2012) to 

32.79 million ind. (2014–2018) and their increased survival.” (p. 108-109)

Полученные данные значительно отличаются от результатов многолетних 

исследований северной части моря. Сохраняется тенденция снижения 

вылова молоди в научных съемках СЕВРЮГИ с 4,25 (2007–2010 гг.) до 1,83 

экз. за 100 тралений (2016–2018 гг.); отмечается увеличение показателей 

уловов молоди осетра с 22,5 до 54,3 экз. за 100 тралений соответственно в 

западной части Северного Каспия. Рост численности молоди РУССКОГО 

ОСЕТРА в мелководной северной акватории моря произошел за счет 

увеличения количества выпускаемых сеголетков укрупненной навески 

волжскими осетровыми рыбоводными заводами с 24,92 (2009–2012 гг.) до 

32,79 млн экз. (2014–2018 гг.) и повышения их выживаемости.  (PP.108-109)

“…The number of sturgeon in the period 2012–2018 was estimated at the level of 

8.62-6.94 million ind.” (P.110)

Количество осетра в период 2012–2018 гг. оценивалось на уровне 8,62–6,94 млн 
экз… (стр. 110)










